
Protokół Nr XII /2011 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 26 lipca 2011r. 

 

XII Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

26 lipca 2011r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi 

załącznik nr 1.  

Ad. 1  

Otwarcie XII Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły około godz. 1400. Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich obecnych na sesji. W sesji uczestniczyli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2), 

- Sekretarz Powiatu - Roman Sosnowski,  

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Radca Prawny - Maciej Sikorski, 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego - Józef Blank, 

- Wójt Gminy Kurzętnik – Wojciech Dereszewski, 

- Radna Sejmiku Województwa Warmińsko – Mazurskiego – Jolanta Szulc, 

- Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych - Ryszard Kłosowski, 

- pracownicy Starostwa Powiatowego: Andrzej Korecki, Andrzej Samsel, Krzysztof Puwalski, Ewa 

Kalisz – Górzkowska,   

- przedstawiciele mediów lokalnych (TV Nowe Miasto) 

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli: Wicestarosta Marcin Buliński oraz radny Romuald Koszewski.  

 

Przewodnicząca odczytała proponowany porządek obrad (załącznik nr 3): 

1. Otwarcie XII Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
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5. Przyjęcie protokołu z XI Sesji Rady Powiatu.   
6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
7. Informacja na temat realizacji inwestycji powiatowych. 
8. Informacja dotycząca pozyskiwania funduszy zewnętrznych , w tym unijnych, przez 

Starostwo Powiatowe oraz jednostki organizacyjne powiatu. 
9. Sprawozdanie z planu kontroli Komisji Rewizyjnej. 
10. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
11. Przerwa 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/10 Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 29.12.2010r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Nowomiejskiego na lata 2011-2037 oraz uchwał zmieniających: VI/57/11 z dnia 
11.02.2011r., VIII/70/2011 z dnia 31.03.2011r., IX/79/2011 z dnia 28.04.2011r., X/86/2011 
z dnia 26.05.2011r., XI/95/2011 z dnia 17.06.2011r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 
IV/24/10 z dnia 29.12.2010r. w sprawie budżetu powiatu nowomiejskiego na 2011r. oraz 
uchwałach zmieniających: V/33/11 z dnia 26.01.2011r., VI/58/11 z dnia 11.02.2011r. , 
VIII/71/2011 z dnia 31.03.2011r. , IX/80/2011 z dnia 28.04.2011r., X/87/2011 z dnia 
26.05.2011r., XI/96/2011 z dnia 17.06.2011r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia rodzaju świadczenia przyznawanego w ramach 
pomocy zdrowotnej oraz warunków i sposobu przyznawania tej pomocy nauczycielom 
zatrudnionym w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Nowomiejski. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia w sprawie powierzenia prowadzenia 
zadania publicznego polegającego na wydawaniu opinii o potrzebie wczesnego 
wspomagania rozwoju dziecka, orzeczeń o potrzebie kształcenia specjalnego oraz orzeczeń 
o potrzebie indywidualnego nauczania dzieci niewidomych i słabo widzących, dzieci 
niesłyszących i słabo słyszących oraz dzieci z autyzmem.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w Nowym 
Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Kurzętnik. 

17. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
18. Sprawy różne. 
19. Zakończenie obrad XII Sesji Rady Powiatu. 

 
Przewodnicząca poinformowała, że przed sesją, w trakcie trwania posiedzenia komisji, wpłynął 

wniosek z Gminy Biskupiec dotyczący zawarcia umowy partnerskiej na przebudowę budowę drogi 

gminnej (załącznik nr 4). Wniosek jest skierowany do Starosty, do wiadomości Rady Powiatu. 

Przewodnicząca zapytała czy sprawa ma być przedmiotem najbliższej sesji. 

Radny Kazimierz Wiśniewski poinformował, że Wójt obawiał się, że w sierpniu nie będzie sesji i 

wczoraj wystosował pismo z prośbą o podjęcie przez Radę stosownej uchwały. 

Przewodnicząca powiedziała, że w tej sytuacji Zarząd musi spotkać się w przerwie i przyjąć na 

posiedzeniu projekt uchwały i skierować go pod obrady Rady. Dodatkowy punkt dotyczący 

zawarcia umowy partnerskiej z Gminą Biskupiec, będzie rozpatrzony jako pkt. 16a. 
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Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad była p. Katarzyna Trzaskalska. 

Przewodnicząca zapytała czy radna Trzaskalska wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza 

obrad. Radna Trzaskalska wyraziła zgodę. Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za 

przyjęciem kandydatury radnej na sekretarza obrad. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. „Za” 

głosowało 14 radnych, p. Trzaskalska wstrzymała się od głosu. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca poinformowała, że porządek obrad został przedstawiony wraz z rozszerzeniem. 

Radny Andrzej Andrzejewski wnioskował, aby na sesji przedstawić krótką informację na temat 

procedur związanych z tworzeniem nowej szkoły. 

Przewodnicząca zaproponowała, że taka informacja będzie przedstawiona w pkt. 6 przy omawianiu 

sprawozdania z prac Zarządu.     

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad wraz z rozszerzeniem. Głosowało 

15 radnych, porządek obrad po zmianach przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z XI Sesji Rady Powiatu 

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad XI Sesji był radny Tomasz Szczepański  

Przewodnicząca poprosiła radnego o zabranie głosu. 

Radny Szczepański poinformował, że zapoznał się z protokołem, nie wnosi uwag i wnioskuje o jego 

przyjęcie. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XI/2011. Głosowało 15 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6  

Sprawozdanie z prac Zarządu 

Sprawozdanie z prac Zarządu IV kadencji w okresie od 17 czerwca do 25 lipca 2011r. stanowi 

załącznik nr 5. 

Protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach 9, 17, 21 czerwca oraz 6 lipca 2011r. radni otrzymali  

w materiałach sesyjnych. 

Starosta krótko omówiła sprawozdanie. Poinformowała, że poza pracami Zarządu miały miejsce 

następujące wydarzenia z udziałem władz powiatu: 

- w Kurzętniku odbyło się spotkanie ODR, 

- w Nowym Mieście odbyła się Konferencja Organizacji Pozarządowych, 
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- w Nowym Mieście powstało Powiatowe Centrum Organizacji Pozarządowych, 

- 21.06.11r. odbyło się spotkanie z dyrektorami szkół ponadgimnazjalnych oraz gimnazjów, 

podczas którego omawiano perspektywy budowy nowej szkoły; we wrześniu wśród uczniów 

szkół gimnazjalnych oraz ich rodziców będzie przeprowodzona ankieta, 

- przy okazji uroczystości zakończenia roku szkolnego, wyróżniającym się uczniom wręczono 

nagrody książkowe,    

- powołano nowy skład Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych, 

- odbyło się posiedzenie Powiatowej Rady Zatrudnienia, 

- odbyło się Walne Zgromadzenie Cechu Rzemiosł Różnych, 

- 1 lipca na emeryturę odszedł wieloletni pracownik Starostwa p. Bogdan Cieplak, 

- w ramach wymiany polsko – niemieckiej realizowano dwa projekty dla młodzieży – w ramach 

pierwszego projektu młodzież z drużyn pożarniczych uczestniczyła w wyjeździe do Kassel, w 

ramach drugiego projektu odbyła się konferencja oraz obóz cyrkowy, 

- przedstawiciele powiatu uczestniczyli w Święcie Gęsi w Biskupcu oraz w imprezach z okazji 

rocznicy Bitwy pod Grunwaldem,  

- odbyły się uroczystości z okazji Święta Policji – 20 lipca odbyły się wojewódzkie uroczystości, 

a powiatowe miały miejsce 22 lipca, 

- w lipcu starosta dokonał oceny naczelników Starostwa Powiatowego oraz kierowników 

jednostek powiatowych, 

- pojawiła się inicjatywa utworzenia na terenie powiatu szkoły specjalnej,  

- kilku nauczycieli uzyskało stopień awansu zawodowego, 

- odbyło się posiedzenie Zgromadzenia Wspólników spółki Szpital Powiatowy, na którym 

podjęto temat lądowiska dla helikopterów. Do 15.10.11r. śmigłowce mogą lądować na boisku 

MOSiR-u. W piśmie Wojewoda przedstawia warunki, jakie musi spełnić lądowisko. Jeżeli takie 

warunki nie zostaną stworzone, to po 15.10 żaden helikopter nie wyląduje w Nowym Mieście. 

Jest to ważny problem, który należy rozwiązać. Starosta poprosiła, aby informację na temat 

utworzenia Zespołu Szkół Zawodowych przedstawiła p. Ewa Kalisz- Górzkowska. 

P. Kalisz- Górzkowska poinformowała, że z związku z pracami nad przekształceniem szkół w 

nowy zespół szkół, odbyło się spotkanie z dyrektorami szkół. Niezbędnych zmian należy dokonać 

najpóźniej do lutego 2012r. ponieważ nowa szkoła ma zacząć funkcjonować od 1 września 2012r. 

Dyrektorzy pracują nad propozycjami kierunków, które miałyby funkcjonować w nowej szkole 

oraz godzin, które będą przydzielone nauczycielom według nowej podstawy programowej. W 

szkole będą utworzone nowe kierunki m.in. gastronomiczne. Prawdopodobnie część nauczycieli 

będzie musiało się przekwalifikować, żeby mieć zapewniony etat. W październiku nauczyciele ci 
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muszą podjąć studia podyplomowe. Jeżeli chodzi o nowy zespół powstały dwie koncepcje. 

Zgodnie z pierwszą koncepcją do nowego zespołu zostaną przeniesione wszystkie szkoły 

zawodowe z Zespołu Szkół w Nowym Mieście. Jednakże w związku z tym, że zrealizowano 

projekt dotyczący technikum informatycznego mający trwałość 5 lat, istnieje możliwość, że nie 

będą mogły być przeniesione klasy technikum. W związku z tym, przygotowywana jest druga 

koncepcja, zgodnie z którą technikum zostaje w „norwidzie”. Po 15 sierpnia dyrektorzy mają 

przedstawić propozycje siatki godzin zgodnie z reformą programową.        

Z sali obrad wyszedł radny Grzegorz Dembek. 

P. Kalisz - Górzkowska poinformowała, że najpóźniej w lutym 2012r. Rada Powiatu musi podjąć 

uchwały związane z przekształceniem szkół. 

Radna Sejmiku Jolanta Szulc powiedziała, że w przedstawionej informacji na temat budowy 

szkoły padła informacja, że z uwagi na zagrożenie trwałości projektu, klasa technikum 

informatycznego będzie musiała pozostać w dotychczasowym budynku. P. Szulc zapytała czy 

kontaktowano się z Departamentem Wdrażania Programów Urzędu Marszałkowskiego i stąd 

pozyskano taką informację? Zapytała czy nie ma możliwości przeniesienia całego projektu do 

innego miejsca.   

P. Kalisz - Górzkowska odpowiedziała, że tą sprawą bezpośrednio zajmuje się p. Alina 

Banaszewska. W rozmowie telefonicznej p. Banaszewska uzyskała informację, że być może 

będzie możliwość przeniesienia projektu, ale oficjalnej odpowiedzi w tej sprawie nie ma. 

P. Szulc zapytała czy podjęto w tej sprawie oficjalne działania. 

P. Kalisz- Górzkowska odpowiedziała, że tak.  

Starosta powiedziała, że problem stanowi ilość uczniów w nowym zespole. 

P. Szulc odpowiedziała, że zasięgała na ten temat informacji i uzyskała zapewnienie, że istnieje 

możliwość obniżenia ilości uczniów o 10%.  

Radna Trzaskalska zapytała, jaka liczba wychodzi z przewidywanego naboru. 

P. Kalisz- Górzkowska odpowiedziała, że wychodzi ok. 700 uczniów. 

Starosta powiedziała, że sytuacja nie jest łatwa. Uczniowie z terenów przy granicy powiatu 

uciekają do szkół w Iławie, Kisielicach, zwłaszcza, że tworzy się tam atrakcyjne kierunki. We 

wniosku określono kierunki, jakie mają powstać w nowej szkole m.in. kierunki gastronomiczne, 

hotelarskie. Być może ankieta, która będzie skierowana do gimnazjalistów, da podpowiedź jakie 

jeszcze należy utworzyć kierunki, żeby przyciągnąć uczniów.  

Na salę wszedł radny Dembek. 

Przewodnicząca zwróciła uwagę, że w umowie z UM wskazano jakie mają powstać kierunki 

kształcenia. Byłoby dobrze, gdyby powstały dodatkowe. Nie należy stwarzać atmosfery, że 
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szkoła jest niepotrzebna, bo tak nie jest. W Ministerstwie Edukacji jest specjalny program 

dotyczący szkolnictwa zawodowego. Należy również spotkać się z prezesami zakładów, które 

posiadają warsztaty szkolne. W październiku można by zorganizować spotkanie na temat budowy 

szkoły i zapoznać się cyklem inwestycyjnym, przewidywaniami dotyczącymi naboru.  

Radny Stanisław Czajka powiedział, że co miesiąc wraca temat szkoły. Tworzy się atmosfera 

niepewności, obawy. Padają pytania: „co my zrobiliśmy?”, „będzie problem z uczniami” itd. 

Zdaniem radnego na szczeblu organu wykonawczego powinno się raczej czuć optymizm, wiarę 

że 1 września przyszłego roku szkoła będzie uroczyście otwierana. W szkole może uczyć się ok. 

720- uczniów, przy założeniu dalszego istnienia szkoły w Czachówkach. Problem rozbija się w 

zasadzie o jeden oddział. Trzeba rozszerzyć ofertę edukacyjną dla absolwentów gimnazjów, bądź 

też dla uczniów dorosłych. Wejść w układ z zakładem doskonalenia zawodowego. Kursy 

zawodowe nie muszą odbywać się w Olsztynie czy Elblągu, wykładowcy mogą z powodzeniem 

przyjeżdżać tutaj. Zdaniem radnego nie ma już czasu na robienie ankiet. Jeżeli uczniowie dostaną 

ankietę do ręki, to można przypuszczać, że wymyślą 66 nowych kierunków kształcenia. Należy 

trzymać się raczej kierunków wskazanych we wniosku i szukać dodatkowych, jednego czy 

dwóch, oddziałów. Radny przestrzegł, że jeżeli uczniowie wpiszą do ankiety określone kierunki, 

które potem we wrześniu nie zostaną uruchomione, będą rozczarowani. Należy skupić się na 

promocji kierunków wskazanych we wniosku. Wniosek przeszedł m.in. z racji tego, że ujęto w 

nim takie kierunki kształcenia jak gastronomia czy hotelarstwo. Promocja tak, ale z ankietą 

należy się wstrzymać.        

Przewodnicząca powiedziała, że w ankiecie chodzi raczej o to, żeby zorientować się jakie jest 

zainteresowanie zaproponowanymi kierunkami kształcenia, a nie wymyślanie nowych. Problem 

polega raczej na tym, że trudno będzie przyciągnąć uczniów do szkoły, która nie ma sali 

gimnastycznej, boisk itd. 

Radny Marek Tuchalski powiedział, że według jego wiedzy we wniosku ujmowano uczniów 

szkół dziennych, a nie szkół policealnych.  

Radny Czajka powiedział, że składając wniosek nie określano szczegółowo zawodów, grup 

uczniów itd. Zapisano, że docelowo w szkole będzie uczyło się 800 osób, młodszych i dorosłych.  

Radny Tuchalski powiedział, że może w takim razie należy pomyśleć o filii wyższej uczelni. 

Radny Czajka odpowiedział, że w poprzedniej kadencji takie rozeznanie czyniono, ale z racji 

tego, że takie filie funkcjonują w Brodnicy i Iławie, uczelnie nie były tą propozycją 

zainteresowane. Być może teraz będą zainteresowane. Pierwsze starania o pozyskanie 

dofinansowania na budowę szkoły czyniono już 3 lata temu. Bez powodzenia. Dzięki temu, że 

UM miał oszczędności z funduszy, taka okazja się pojawiła i uzyskano dofinansowanie. Robiono 
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też rozeznanie pod kątem uzyskania dofinansowania na budowę sali gimnastycznej. I taka 

możliwość była.        

Radny Tuchalski powiedział, że tu też trzeba mieć środki na wkład własny. 

Starosta powiedziała, że z ust radnego Czajki padło stwierdzenie, że nie należy robić ankiety. Jej 

zdaniem należy robić wszystko. Sama ankieta też będzie elementem promocji. Nie zgodziła się z 

krytyką tego działania. Należy zrobić wszystko, aby przyciągnąć uczniów do szkoły. Zapytać się 

rodziców jakie mają podglądy na kształcenie dzieci, jakie ich dzieci mają potrzeby edukacyjne. 

To jest informacja od społeczeństwa. Zatem - robione będzie wszystko, łącznie z ankietami. 

Radny Czajka stwierdził, że ma prawo wypowiadać swoją opinię; czy starosta się z tym zgadza 

czy nie, to jest jej sprawa osobista. Starosta nie może radnemu zamknąć ust na sesji. Radny 

podkreślił, że nie jest przeciwny ankietom, ale chodzi o to, co powiedziała p. Starosta. P. Starosta 

powiedziała, że będzie pytać się w ankiecie - w jakich kierunkach uczniowie chcą się kształcić?  

W takiej sytuacji pojawi się 66 nowych kierunków. 

Przewodnicząca powiedziała, że ustalono już że chodzi o te kierunki, które będą przewidziane do 

realizacji. Przy ankiecie mogą być inne cenne informacje. Nie należy łudzić się, że jakaś wyższa 

uczelnia będzie zainteresowana nową szkołą. Radna Danuta Mazurkiewicz zwróciła uwagę, że 

należy pomyśleć o kierunkach dla rolników. I należy iść bardziej w tym kierunku. 

Przewodnicząca podziękowała za informacje. Zapytała czy radni mają jeszcze jakieś pytania. 

Radni nie zadali pytań. 

P. Ewa Kalisz – Górzkowska wyszła z sali obrad. 

Ad. 8 

Informacja na temat realizacji inwestycji powiatowych 

Informacja stanowi załącznik nr 6. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do tego punktu porządku obrad. Radni nie zadali 

pytań. 

Ad. 9 

Informacja dotycząca pozyskiwania funduszy zewnętrznych , w tym unijnych, przez 

Starostwo Powiatowe oraz jednostki organizacyjne powiatu 

Informacja stanowi załącznik nr 7. 

Radny Tuchalski powiedział, że już na posiedzeniach komisji sygnalizowano, że pewne 

jednostki, które mogłyby sięgać po środki zewnętrzne, nie czynią tego. Chodzi np. o Dom 

Pomocy Społecznej, Poradnię Psychologiczno – Pedagogiczną, Powiatowy Środowiskowy Dom 

Samopomocy czy Dom Dziecka. 
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Przewodnicząca powiedziała, że czasami jest tak, że nie ma odpowiednich funduszy. Ale w 

Starostwie jest pracownik zajmujący się pozyskiwaniem funduszy pomocowych. Jest także osoba 

zajmująca się organizacjami pozarządowymi. Być może należy tych pracowników bardziej 

zaangażować, aby lepiej wykorzystywali programy. Jest na pewno jedna jednostka, która robi to 

wzorcowo. Chodzi o Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie. Możliwe, że należy zasięgnąć tam 

pomocy, żeby podpowiedziano jak to robić. Z tego co wiadomo Przewodniczącej, środków z 

Kapitału Ludzkiego było bardzo dużo do podziału. 

P. Szulc powiedziała, że było bardzo dużo środków, konkursy trwają. Są instytucje, które 

wspierają podmioty, które chcą składać wnioski o fundusze. Takie centrum jest np. w Elblągu. 

Fachowcy udzielają tej pomocy bezpłatnie.    

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 9  

Sprawozdanie z planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8. 

Przewodnicząca powiedziała, że komisja nie zrealizowała w 100% planu półrocznego, ale to z 

tego względu, że kontroli zaplanowano dużo, a Rada dodatkowo zleciła kontrolę doraźną. W 

związku z tym, Przewodniczący Komisji sygnalizował, żeby do komisji dokooptowała jeszcze 

jedna osoba, bo komisja ma dużo pracy.  

Przewodnicząca zapytała czy do tego tematu radni mają pytania. Radni nie zadali pytań.  

 Ad. 10 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca poprosiła o składanie wniosków. 

Radny Tuchalski złożył następujące wnioski: 

1. wniosek o powrót do organizacji wspólnych posiedzeń komisji, zwoływanych tego samego 

dnia co sesja bądź w inny dzień, 

2. wniosek o powrót do zasady, zgodnie z którą na sesję zapraszano kierowników jednostek. 

Radny Andrzejewski powiedział, że przed zmianami organizacyjnymi w Starostwie istniało 

samodzielne stanowisko ds. pozyskiwania funduszy pomocowych. Radny zapytał czy w Starostwie 

jest zatrudniona osoba, która ma się tym zajmować. Radny powiedział, że wszyscy cieszą się z 

tego, że w obecnej kadencji jest bardzo dobra współpraca między miastem, a powiatem. Aby ta 

współpraca odnosiła jeszcze lepsze efekty, radny wnioskował w imieniu młodych mieszkańców o 

stworzenie skateparku. Obecnie taką funkcję pełni plac przy supermarkecie Tesco.  

Radny Marek Ząbkiewicz zapytał czy na świadectwach maturalnych jest informacja, że uczeń miał 

ułatwione zadania, bo jest dyslektykiem, czy też świadectwa są jednakowe dla wszystkich. 
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Radna Trzaskalska w odpowiedzi na pytanie radnego Ząbkiewicza wyjaśniła, że uczniowie z 

dysleksją mają dostosowane kryteria ocen. Nie mają ułatwionych zadań, piszą takie same testy jak 

inni uczniowie. W przypadku uczniów z głęboką dysleksją czy dysgrafią nie jest oceniany kształt 

czy charakter pisma. Egzaminator oceniający taką pracę ma obowiązek czytać ją tak długo, aż ją 

rozczyta. Gdyby nie był to dyslektyk, egzaminator napisałby, że praca jest nieczytelna i przyznałby 

0 pkt. Świadectwa jakie otrzymują osoby z dysleksją są identyczne jak pozostałych uczniów.  

Radny Ząbkiewicz zapytał czy taka osoba może zostać potem polonistą czy iść na inne studia 

humanistyczne. 

Radna Trzaskalska odparła, że bardzo często dyslektycy to bardzo zdolni uczniowie. Z dysleksji się 

często wychodzi. 

Radny Ząbkiewicz zapytał czy wystosowano pismo do Ministra Rolnictwa dotyczące ubojów 

gospodarczych.  

Przewodnicząca odpowiedziała, że na jednej z wcześniejszych sesji ustalono, że pismo nie będzie 

wysyłane, ponieważ przepisy w tym zakresie są jasne.  

Starosta zaproponowała, aby w październiku zorganizować sesję wyjazdową i zorientować się na 

miejscu jak wygląda realizacja inwestycji drogowych, jak przebiega budowa szkoły itd.  

Przewodnicząca stwierdziła, że pomysł jest bardzo dobry. Przy okazji warto też objechać drogi, 

które wymagają remontów i powoli stają się nieprzejezdne.   

Radny Tomasz Szczepański wnioskował, aby wystosować wniosek do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich o wycinkę drzew i uporządkowanie poboczy przy drogach wojewódzkich 541 i 538.  

Radny Kazimierz Wiśniewski wrócił do sprawy ograniczenia ruchu na moście w Słupnicy. Cały 

duży transport kierowany jest na drogi powiatowe. Na jednym odcinku drogi powstały pozimowe 

przełomy. Ciężki transport niszczy drogi powiatowe. 

Przewodnicząca powiedziała, że na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa ten temat też był 

podejmowany. Na posiedzeniu ustalono, że należy zaprosić przedstawicieli ZDW na spotkanie z 

Zarządem Powiatu. Do tej pory na wnioski Rady Powiatu przychodziły odpowiedzi, że nie ma 

środków w tegorocznym budżecie. Należy jednak podjąć starania, aby w planach budżetowych na 

przyszły rok, ujęto remonty dróg wojewódzkich na terenie powiatu.  

Radna Trzaskalska powiedziała, że stan drogi wojewódzkiej w miejscowości Kuligi jest tragiczny. 

Należy cały czas bombardować ZDW pismami w tej sprawie. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Ryszard Kłosowski zaproponował, że odczyta pismo ZDW 

na temat ograniczenia, o którym wspomniał radny Wiśniewski. P. Kłosowski odczytał pismo 

(załącznik nr 9). Dodał, że z pisma i przepisów wynika, że ciężki transport nie powinien w ogóle 

poruszać się drogami wojewódzkimi i powiatowymi. 
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Przewodnicząca powiedziała, że przepis ten jest martwy, nie przystaje do dzisiejszych czasów.  

Następnie zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.     

Ad. 11 

Przerwa 

Przewodnicząca ogłosiła 15 minut przerwy w obradach. 

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. Na sali obecnych było 13 radnych (nieobecni byli: 

Wicestarosta, radny Romuald Koszewski; spóźnili się radni: Andrzejewski i Czajka) 

Po przerwie oprócz radnych obecni byli: Wojciech Dereszewski, Ryszard Kłosowski oraz Andrzej 

Korecki. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/10 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 29.12.2010r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2011-2037 oraz uchwał zmieniających: VI/57/11 

z dnia 11.02.2011r., VIII/70/2011 z dnia 31.03.2011r., IX/79/2011 z dnia 28.04.2011r., 

X/86/2011 z dnia 26.05.2011r., XI/95/2011 z dnia 17.06.2011r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Na salę obrad wszedł radny Czajka. 

P. Skarbnik poinformowała, że po zmianach indywidualny wskaźnik zadłużenia dla powiatu 

wyniesie na koniec 31.12.11r. - 43,89% Dług powiatu wyniesie 14.782.800 zł.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XII/105/2011 (załącznik nr 10) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 

IV/24/10 z dnia 29.12.2010r. w sprawie budżetu powiatu nowomiejskiego na 2011r. oraz 

uchwałach zmieniających: V/33/11 z dnia 26.01.2011r., VI/58/11 z dnia 11.02.2011r. , 

VIII/71/2011 z dnia 31.03.2011r. , IX/80/2011 z dnia 28.04.2011r., X/87/2011 z dnia 

26.05.2011r., XI/96/2011 z dnia 17.06.2011r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XII/106/2011 (załącznik nr 11) 

podjęto jednogłośnie. 

 

 



 11

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia rodzaju świadczenia przyznawanego w ramach 

pomocy zdrowotnej oraz warunków i sposobu przyznawania tej pomocy nauczycielom 

zatrudnionym w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Nowomiejski 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  Zapytała czy radni mają pytania do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XII/107/2011 (załącznik nr 12) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia w sprawie powierzenia 

prowadzenia zadania publicznego polegającego na wydawaniu opinii o potrzebie wczesnego 

wspomagania rozwoju dziecka, orzeczeń o potrzebie kształcenia specjalnego oraz orzeczeń o 

potrzebie indywidualnego nauczania dzieci niewidomych i słabo widzących, dzieci 

niesłyszących i słabo słyszących oraz dzieci z autyzmem 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają pytania do projektu uchwały. 

Radni nie zadali pytań. 

Na salę obrad wszedł radny Andrzejewski. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XII/108/2011 (załącznik nr 13) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Kurz ętnik 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają pytania do projektu uchwały. 

Radni nie zadali pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XII/109/2011 (załącznik nr 14) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 16a 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Biskupiec 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają pytania do projektu uchwały. 

Radni nie zadali pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XII/110/2011 (załącznik nr 15) 

podjęto jednogłośnie. 



 12

Ad. 17 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania 

Przewodnicząca w odpowiedzi na wniosek radnego Tuchalskiego dotyczący wspólnych posiedzeń 

komisji, wyjaśniła, że na spotkaniu z przewodniczącymi komisji padła propozycja, aby komisje 

spotykały się na osobnych posiedzeniach, ponieważ wtedy łatwiej będzie omówić, uzgodnić 

niektóre sprawy. Ustalono wówczas, że przed dzisiejszą sesją nie będzie wspólnego posiedzenia 

komisji, a każda komisja będzie obradować osobno. Na sesji miała zapaść decyzja czy będzie to 

kontynuowane czy wrócimy do poprzedniego zwyczaju organizacji wspólnych posiedzeń. Wspólne 

posiedzenia mogą się odbywać parę dni przed sesją lub w dniu sesji, ale w tym drugim przypadku, 

przed sesją nie może już być posiedzeń Zarządu (wyjątek mogą stanowić nadzwyczajne sytuacje) 

Przewodnicząca poprosiła radnych o wypowiedzi co sądzą na ten temat. 

Radny Ząbkiewicz powiedział, że na wspólnych komisjach podejmowano ogólne tematy, natomiast 

komisje i tak musiały spotykać się na osobnych posiedzeniach, jeżeli do omówienia miały sprawy 

związane tematycznie z przedmiotem ich działalności. Na wspólnych posiedzeniach sprawy ogólne 

przedstawiane przez prelegentów np. p. Skarbnik, tylko raz.  

Radny Czajka powiedział, że jego zdaniem powinny odbywać się wspólne komisje. Mogą być 

zwoływane na wcześniejszą porę, tak aby było wystarczająco dużo czasu na omówienie wszystkich 

spraw.  

Radny Jan Czapliński powiedział, że jego zdaniem, z uwagi na osoby pracujące, wspólne komisje 

powinny odbywać się dzień przed sesją.   

Radna Trzaskalska powiedziała, że każda komisja ma swój plan pracy. Zgodnie z nimi 

organizowano posiedzenia komisji i tak będzie nadal. Analiza materiałów sesyjnych powinna 

odbywać się na wspólnych komisjach, wówczas p. Skarbnik nie musi parę razy referować tego 

samego. Z uwagi na lepszą organizację pracy, lepiej byłoby, gdyby spotkania komisji nie odbywały 

się w dniu sesji, a dzień wcześniej tak, jak było do tej pory. 

Przewodnicząca poprosiła, aby po tym dniu nie wpływały dodatkowe sprawy, bo jeśli jest ich kilka, 

utrudnia to sprawne prowadzenie sesji. 

Radny Adam Głowacki powiedział, że każdy kto pracuje, na dzień sesji bierze urlop, więc lepiej 

byłoby, gdyby wspólne posiedzenia komisji odbywały się tego samego dnia co sesja. Godzina 

powinna być ustalona w zależności od ilości punktów na sesję.  

Przewodnicząca zaapelowała do radnych, żeby jeżeli przychodzą na posiedzenie, uczestniczyli w 

nim od początku do końca. 
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Następnie zapytała radnych kto głosuje za tym, aby komisje spotykały się na wspólnych 

posiedzeniach przed sesją, które będą odbywać się tego samego dnia co sesja (na ok. 2 godz. przed 

rozpoczęciem sesji). Głosowało 15 radnych, wszyscy głosowali za. 

Przewodnicząca poinformowała, że drugi wniosek dotyczył zapraszania kierowników jednostek na 

sesje. Przewodnicząca poprosiła o opinie na ten temat. 

Radny Mirosław Galiński powiedział, że jego zdaniem powinni być zapraszani tylko kierownicy 

związani merytorycznie z tematami sesji. 

Radny Tuchalski powiedział, że jeżeli na sesji padnie jakiś wniosek, to obecny kierownik może od 

razu udzielić odpowiedzi. 

Radna Danuta Mazurkiewicz powiedziała, że jej zdaniem kierownicy powinni być zapraszani na 

wszystkie sesje. Dziś dyskutowano na temat nowej szkoły i obecność dyrektorów byłaby wskazana. 

W punkcie - Sprawy różne, mogą wyniknąć różne kwestie dotyczące każdej z jednostek. 

Radny Ząbkiewicz powiedział, że zapraszanie kierowników na wszystkie sesją było dobrym 

zwyczajem, ponieważ mogli oni dowiedzieć się wiele na temat bieżącej pracy Rady i Zarządu. 

Radny Dembek powiedział, że on prezentuje odmienną opinię – kierownicy są bardziej potrzebni na 

posiedzeniach komisji niż na sesji. 

Przewodnicząca zaproponowała, aby przystąpić do głosowania.  Zapytała, kto z radnych jest za 

tym, aby kierowników jednostek organizacyjnych powiatu zapraszać na wszystkie sesje. Głosowało 

15 radnych. 11 radnych głosowało „za”, 4 radnych wstrzymało się od głosu.  

Starosta powiedziała, że wniosek radnego Andrzejewskiego dotyczył stanowiska ds. pozyskiwania 

funduszy pomocowych. Stanowisko takie istnieje, przy czym nie jest samodzielne, ale znajduje się 

w Wydziale Oświaty, Kultury i Promocji, którego jest naczelnikiem p. Andrzej Korecki. W 

Starostwie pracuje także p. Jolanta Haska, która zajmuje się organizacjami pozarządowymi. P. 

Haska pomaga przy wypełnianiu wniosków, sporządzaniu dokumentacji do KRS.  

Starosta powiedziała, że jeżeli chodzi o wnioski dotyczące dróg wojewódzkich (wycinka drzew, 

ograniczenia wjazdu) wystosowane będzie pismo z prośbą o spotkanie z przedstawicielami ZDW. 

Radny Tuchalski powiedział, że przy okazji spotkania należy zrobić objazd po tych odcinkach dróg, 

które wymagają pilnego remontu.   

P. Kłosowski powiedział, że na spotkanie należy zaprosić Dyrektora ZDW w Olsztynie oraz 

Kierownika Rejonu Dróg w Nidzicy. Na spotkaniu przekazać wszystkie wnioski. Wysyłanie 

kolejnych pism niewiele daje. P. Kłosowski powiedział, że remontami dróg wojewódzkich zajmuje 

się bezpośrednio obwód w Iławie, który dysponuje 1 samochodem i zatrudnia 3 pracowników. 

Zajmują się oni nie tylko drogami wojewódzkimi na terenie naszego powiatu, ale wszystkimi 
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drogami wojewódzkimi przebiegającymi przez powiat nowomiejski, iławski i część nidzickiego. 

Taka garstka ludzi niewiele zdziała. 

Ad. 18 

Sprawy różne 

Radni nie zabrali głosu w sprawach różnych. 

Ad. 19 

 Zakończenie obrad XII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XII Sesji Rady Powiatu.     

 

 

       Protokół sporządziła:       Przewodnicząca Rady Powiatu 

 

        Anna Andrzejczak                 Zofia Andrzejewska 


